
 

Uchwała Nr XXXI/182/09 

Rady Gminy Lubawa  

z dnia 29 pa ździernika 2009 r.  

 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno ść Wójta Gminy. 

 

     Na podstawie art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeksu postępowania administracyjnego (tekst jednolity 
Dz. U. z 2000 r. Nr 98, poz. 1071 z późn. zm.) oraz art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) Rada Gminy Lubawa po rozpatrzeniu skargi Pana Kazimierza 
Zielińskiego na działalność Wójta Gminy Lubawa  u c h w a l a , co następuje: 

 
 

§.1. Uznać skargę za bezzasadną. 
 
§ 2. Uzasadnienie stanowi załącznik do uchwały. 
 
§ 3. Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 

 
 

 
 
 
Przewodniczący Rady  
 

   Jan Laskowski  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Załącznik do Uchwały Nr XXXI/182/09 

Rady Gminy Lubawa 

z dnia 29 października 2009 r. 

 
 

Uzasadnienie 
 

 
Dnia 12.10.2009 r. do Rady Gminy Lubawa wpłynęła skarga Pana Kazimierza Zielińskiego zam Lubstynek na 

działalność Wójta, w której skarŜący zarzuca Wójtowi Gminy Lubawa brak działań związanych z realizacją zapisu 

ustawowego w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dotyczącego cytuję „wspierania i upowszechniania 

idei samorządowej, w tym tworzenia warunków do działania i rozwoju jednostek pomocniczych i wdraŜania programu 

pobudzania aktywności obywatelskiej” oraz ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim. Rozpatrzenie zarzutów 

merytorycznych i ich zasadności podnoszonych w skardze zostało poprzedzone szczegółową analizą zebranych materiałów 

na ten temat przez Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu które miało miejsce w dniu 23.10.2009. 

W trakcie prowadzonego postępowania skargowego Rada Gminy Lubawa zwaŜyła co następuje. 

Wymieniony zapis ustawowy został wprowadzony do ustawy o samorządzie gminnym ustawą z dnia 20 lutego 2009 

r. o funduszu sołeckim, a wszedł w Ŝycie dopiero 1 kwietnia 2009 r. Niezwłocznie Rada Gminy ten zapis wprowadziła do 

Statutu Gminy Lubawa, uchwałą Nr XXVII/151/09 Rady Gminy Lubawa z dnia 29 maja 2009 r., w sprawie zmian w Statucie 

Gminy Lubawa. Następnym krokiem  Rady Gminy było podjęcie uchwały Nr XXVIII/162/09 Rady Gminy Lubawa z dnia 

29.06.09 r. w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Mając na 

względzie między innymi w/w zapis ustawowy (ustawa o samorządzie gminnym) Rada Gminy sukcesywnie zatwierdza 

miedzy innymi Plany Odnowy Miejscowości. Na dzień dzisiejszy takie plany zostały zatwierdzone dla miejscowości: Kazanice, 

Grabowo, Wałdyki, Targowisko Dolne, Złotowo. Oczywiście są one zgodne z Strategią Rozwoju Gminy Lubawa, Planem  

Rozwoju Lokalnego Gminy Lubawa obejmującym lata 2004-2013 i innymi dokumentami strategicznymi.  

W/w dokumenty są ogólnie dostępne a część z nich jest zamieszczona na stronie internetowej Biuletynu Informacji 

Publicznej Urzędu Gminy Lubawa pod adresem: www.bip.gminalubawa.pl. Zatem zarzut o nie udostępnienie tych 

dokumentów mija się z prawdą. 

NaleŜy nadmienić takŜe  Ŝe z tematyką funduszu sołeckiego przewodniczący jednostek pomocniczych mieli okazję 

zapoznać się juŜ na etapie prac nad tą ustawą. Mianowicie  kaŜdy z zainteresowanych otrzymał projekt ustawy o funduszu 

sołeckim. Trzeba przyznać, Ŝe była to inicjatywa skarŜącego. Natomiast opóźnienie w podaniu informacji o wysokości 

środków funduszu sołeckiego wynikało nie ze złej woli Wójta ale z wątpliwości i braku dostatecznej wiedzy i materiałów na ten 

temat. Odstąpienie sołectw z ubiegania się o środki z funduszu sołeckiego zgodnie z procedurami ustawy z dnia 20.02.09 o 

funduszu sołeckim było decyzją suwerenną. Takie stanowisko sołectw wynikało jak naleŜy sądzić z zadawalającego sposobu 

załatwienia wniosków budŜetowych składanych w dotychczasowym trybie, a nie jak sugeruje skarŜący, Ŝe rzekomo pod 

wpływem spotkania odbytego w dniu 24.09.09.  

Podkreślić naleŜy, Ŝe Wójt współpracuje z jednostkami pomocniczymi ich przewodniczącymi i radami sołeckimi na 

wielu płaszczyznach jak nie osobiście to za pośrednictwem pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych gminy. 

Owocem tej współpracy są konkretne wykonane zadania z zakresu infrastruktury technicznej, społecznej, 

edukacyjnej i kulturalnej 

Wobec powyŜszego zarzuty wymienione w piśmie z dnia 12 października 2009 r. nie zasługują na uwzględnienie. 

W tym stanie rzeczy Rada Gminy Lubawa uznaje skargę za bezzasadną 

 


